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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței  extraordinare  a  Consiliului  local  al  municipiului      

Târgu Mureș  din data de 21 martie  2023 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți  la ședință 19 consilieri 

dintre care, online: dl. Szabo Arpad, dl. Szabo Peter, dl. Pápai Laszlo. În timpul lucrărilor de 

ședință au venit d-nii consilieri  Pescar Radu și Șarlea Horea. Absentează dl. consilier Suciu 

Horațiu și dl. consilier Voicu Bogdan. 

Dl. consilier Papuc: -  Bună ziua! În conformitate cu Dispoziția Primarului nr.398 din 

15 martie 2023 se convoacă ședința extraordinară a Consiliului local al municipiului Târgu Mureș 

de azi 21 martie 2023, la ora 14:00 în sala 45, cu un singur proiect pe ordinea de zi, supun la vot 

ordinea de zi, la vot și în online, vă rog să votați.  

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? 

Cine se abține? - 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 19 voturi pentru. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea validării Dispoziției de Primar nr. 353 din 6 

martie 2023 referitoare la modificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul 

Târgu Mureş pe anul 2023 și rectificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul 

Târgu Mureș pe anul 2023.  

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Maior, procedural și după aceea domnul Pui, vă rog. 

Dl. consilier Maior: -  Lăsați-l pe colegul, am apăsat din greșeala, după aceea intervin 

normal. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Pui , vă rog. 

Dl. consilier Pui: -  Bună ziua, stimați colegi, așa cum m-am poziționat și la adoptarea 

inițială a bugetului în acest an consider că este unul puțin departe de realitate și supradimensionat, 

am observat acum că mai mult de atât încă suplimentăm cu aproximativ 19 milioane. Îmi mențin 

părerea, consider că este unul mai mult decât am avea în realitate și chiar dacă ne place să vedem 

anumite recorduri care le atingem când vorbim de dimensiunea bugetului, cred că atunci când ne 

vom uita la execuția bugetară de la finalul anului cred că nu vom mai fi atât de încântați. Cred că 

dacă am reușit să avem un buget record ca și dimensionare cred că proporțional cu acesta vom 

avea și o execuție bugetară raportată la dimensiunea bugetului așa cum nu a mai fost niciodată. Vă 

mulțumesc, astfel că eu nu voi participa la votul bugetului de astăzi. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc, domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: -  Poate că în ultimul timp v-ați tot întrebat de ce am cerut să fac 

parte din anumite comisii atunci când se pune asfalt, atunci când se lucra la școli, atunci când 

vorbeam de deszăpezire, atunci când vorbeam de balastări și multe alte lucruri care se fac în 

primărie, pe care , din punctul meu de vedere , cred că primarul s-ar putea să nu le cunoască, pentru 

că mi se pare absurd să le cunoască și să nu i-a măsurile care se dispun. O să votez bugetul astăzi 
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dar cu două sau trei lucruri pe care vreau să le cunoașteți dinainte și aici am să vă rog să fiți atenți 

domnilor directori de la direcția economică în ceea ce privește deszăpezirea. Am ajuns astăzi să 

votăm 3 milioane de lei deszăpezire, aducem bani 1 milion jumate anul trecut, undeva la 2 milioane 

jumate, 3 milioane lei.1 milion 300 astăzi. Dacă cineva a văzut nămeți de zăpadă în Târgu Mureș, 

eu nu le-am văzut. Votez, dar cer exclusiv să văd toate actele când se fac plățile, unde au mers 

banii ăștia și de ce la ora actuală votăm astfel de sume? Merg mai departe. Am rugat ca domnul 

Gedo să fie aici, domnul director este aici? Domnul Gedo, la balastări ați avut 1 milion 300 mii lei 

, e adevărat? 1 milion 300 mii lei, haideți să socotim la 1 milion 300 mii lei dacă împărțim la 5 

avem 260 mii de euro balastări, suntem în orașul în care numai balastări facem, restul 60 mii de 

euro. Dacă punem numai 20 de euro pe tonă, 10 euro, 15 euro în privat, 20 să fie la noi, rămân 13 

mii de tone de balast. Dacă împart 13 mii de tone de balast la 20 de tone cât este o mașină o poate 

transporta, avem 650 de mașini oameni buni, 650 de mașini trebuiau să ducă balast în Târgu Mureș. 

Asta numai să vă faceți o idee ce votăm noi și ce se întâmplă în realitate din cauza unor directori 

care nu sunt conștienți, să nu fie atâta să fie 150 de mașini, puneți de 5 ori prețul. 150 de mașini de 

balast înseamnă că de la combinat până în centrul orașului trebuia să avem numai balast, mașină 

lângă mașină. Deci , repet și revin cu ceea ce v-am spus, vreau să fac parte din toate comisiile, din 

toate comisiile, dacă 1 leu în Târgu Mureș se pune undeva vreau să fiu informat ce se lucrează și 

unde se lucrează și nu .... pentru târgumureșean că ei sunt cei care ne-au dat votul și ne-au pus aici. 

Al treilea lucru care mi se pare, cum să vă spun, strigător la cer și... aștept sentința 

finală. V-am spus de acele blocuri la care să aveți grijă când votați, știți că.... am pierdut în instanță 

în prima fază un proces, suntem în a doua fază, dacă pierdem așa să știți că ați plăti de 3 ori mai 

mult pentru contract reziliat peste noapte. Rugămintea mea este ca să luați în serios lucrurile pentru 

că nu este normal ceea ce se întâmplă, repet, votez bugetul dar vreau să fiu de față dacă o singură 

piatră se pune în Târgu Mureș vreau să fiu de față pentru că am cerut lucrul acesta. Dacă nu, nu 

mai am treabă cu primarul, nu mai am treabă cu secretarul care a trimis hârtiile și-a făcut datoria 

către toate direcțiile, o să am treabă cu domnii directori de acum încolo, așa mi se pare normal. Eu 

vă mulțumesc mult, aveți mâna întinsă așa cum am spus-o de fiecare dată dar astea trei condiții 

vreau să le știți. 

În ceea ce privește acel 3 milioane de euro pentru achiziție teren îl voi vota dar în 

momentul în care vom vota efectiv comisia voi cere să fac parte din negociere, de ce? Pentru că la 

ora actuală noi avem teren la ieșirea spre Livezeni care nu l-am pus la punct, parc de autobuze.. și 

se pot încărca autobuzele electrice, la fel avem teren la foto unde se pot încărca autobuzele 

electrice. Deci trebuie făcut un studiu foarte aprofundat ca și putem da acei 3 milioane de euro 

pentru teren. Vă mulțumesc mult, sper că nu v-am răpit mult din timp, dacă directorii au ceva să-

mi spună vizavi de ce le-am spus și eu îi rog mult să vină și să-mi spună la microfon, unde doresc 

ei, dacă este altceva decât ceea ce am spus eu până acum. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și eu, domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: -  Da, eu în legătură cu terenul de 3 milioane de euro, am spus și 

în comisie că după părerea mea nu este oportun. M-am deplasat la fața locului ca să mă conving 

de oportunitate sau de inoportunitate și m-am convins că într-adevăr am avut dreptate....de ce să 

cheltuim 3 milioane de euro pe un teren care după aceea mai are nevoie, terenul nu este într-o stare 

bună, este betonat defectuos, calitatea betonării, nu știu acuma dacă știu constructorii , constructorii 

știu despre ce este vorba, acolo trebuie pe o mare parte din betonare pentru trafic greu să se spargă 

stratul de beton existent, să se facă subzidiri sau întăriri ale suprafețelor ca să poată fi la nivel că 

altfel sunt numai cratere. Deci acela nu are stabilitate, plăcile de beton nu sunt stabile și coboară 

mai mult una față de alta și este ca un fel de ce știu eu... unul în sus unul în jos, deci trebuie cheltuit 

pe el. Pe de altă parte este departe, foarte departe de autobuze, pe de altă parte eu v-am mai spus 

că nu susțin umplerea orașului de autobuze, în primul rând că nu vom avea nevoie de atâtea 

autobuze, adică o să circulăm omul și autobuzul, la ora asta, am avut parcă anul trecut 5 călători 

pe autobuz pe oră, mie mi se pare că dacă în loc de 52 cât este în planul de transport o să avem 

180, o să avem 1călător într-un autobuz și vă reamintesc că noi am crescut bugetul pentru partea 

asta de transport local de la sub 30 de milioane....nu am reușit să le umplem, ori proiectul ăla 
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fantasmagoric cu o singură bandă pentru autobuze și restul mașinilor să se înghesuie pe cealaltă 

bandă, ala eu sper că dacă o să fiu sănătos în viață și între dumneavoastră o să reușesc să vă conving 

că este o mare prostie plătită foarte scump. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumim și noi, domnul Kiss vă rog. 

Dl. consilier Kiss: - Mulțumesc, domnule președinte, înainte de a veni la ședință, cu ce 

să zic, 15 minute m-am uitat pe site-ul primăriei și n-am găsit nicăieri, nici un amendament nici o 

referire la materialul respectiv cu plus valoare achiziție teren. Există sau nu există până la urmă? 

Dl. consilier Papuc: -  La ce vă referiți? Există cum să nu. S-a propus în comisia de 

buget. 

Dl. consilier Kiss: - Am înțeles, dar nu era firesc ca și ceilalți care nu participă la 

comisia de buget, ceilalți consilieri ca să afle sau să fie pe.. 

Dl. consilier Papuc: -  Este un amendament susținut de un consilier local în comisia 

de buget în care se supune discuția adoptării sau neadoptării astăzi în ședință. Putea să facă și în 

ședința de consiliu local amendamentul. Ne-am nimerit să fim, n-am făcut comisii reunite, ne-am 

nimerit să fim în același timp și comisia juridică și comisia de buget, în același timp la aceeași oră 

a fost o întâmplare. Dar amendamentul a fost susținut în comisia de buget, de un consilier local și-

l va susține și astăzi în plenul ședinței, deci nu-i nici o problemă, amendamentele se pot formula și 

în cursul ședinței de consiliu. 

Dl. consilier Kiss: - Bănuiesc că se mai poate lua poziție după susținerea 

amendamentului, îl lăsăm pe domnul să-l formuleze și după aceea, îl votăm dar încă luări de poziție 

se mai poate și după aceea, aș vrea după susținerea amendamentului să.. 

Dl. consilier Papuc: -  Amendamentul se va formula astăzi în plen odată cu citirea de 

către domnul director, sigur, noi avem hotărârea pe care a propus-o executivul, avem două 

amendamente care au reieșit din comisia de buget care se vor formula și în plen astăzi și discutăm. 

Domnul director, vă rog. 

Dl. director Crăciun: - În comisia de buget au fost formulate, de pe anexa 2.4  la 

poziția achiziție teren pentru transport local suplimentarea cu suma de 9 milioane de lei credite de 

angajament, la poziția 493 unde la momentul de față avem...100 de mii credite bugetare și 3 

milioane 900 credite de angajament și celălalt amendament au fost de la aviație civilă.....se 

diminuează suma cu 170 mii lei și acei bani merg pe obiecte de inventar la Gimnaziul Bălcescu 

pentru achiziție instrumente specifice alternativei Waldorf. Laboratoarele de pe alternativa aceasta 

au fost cele 2 amendamente.. 

Dl. consilier Papuc: -  Da.. Formulate în comisia de buget. Domnul Kiss mai doriți? 

Dl. consilier Kiss: - Acum că s-a formulat amendamentul, aș avea o întrebare. În 

bugetul din 2023 al Transportului local, dl. director și dl. director economic spune foarte clar: 

achiziție teren bază Transport local, 4 milioane de lei. La pozitia 364 în februarie când am votat 

bugetul, achizitie teren pentru asigurarea  baza Transport local str. Budiului,  4 milioane de lei. 

Acuma, dacă ajungem la 4 + 9 e 13. Ori  inițial a fost o ..., 4 + 9 am auzit, e mai bine, 14 milioane. 

Ori varianta inițială care totuși a trecut prin bugetul local, proiectul de buget al transportului local, 

plus municipalității, discutăm de 4 milioane. Cum a putut să crească în două luni, dacă vorbim de 

același teren, la 15 milioane? Dar discutăm de același teren, de aceeași suprafață, de aceeași 

achiziție, sau e altceva? 

Dl. director Crăciun: - În momentul în care am votat bugetul pentru anul 2023, și 

aici mă refer la bugetul  local, nu bugetul Transportului local, nu aveam o evaluare de preț. S-a 

mers pe un preț estimativ. Între timp, este evaluare făcută de primărie, la 2 milioane 560 de mii 

Euro parcă, că nu am acum în față, asta este valoarea din raportul de evaluare al evaluatorului 

primăriei. 

Dl. consilier Pescar: -  Eu, când am discutat de terenul ăsta de lângă Depozitelor, de 

care 10,5 ha, care m-am ținut de el să nu se vândă, pentru că putem face un parc industrial acolo. 

Acolo mai trebuie achiziționat teren. Acolo trebuie mers până la 100 de ha sau mai mult, mă 

refeream că tot evaluatorul primăriei s-a gândit că ar fi bine să fie parcă 2,90 euro/mp. Acum tot 
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evaluatorul primăriei se gândește să fie 150 Euro/mp un teren, care, vă spun, trebuie refăcut, că 

este din punct de vedere topografic, e denivelat total, și nu numai că e denivelat. Știți cum se face 

la drumuri când se face chestia asta? Se zdrobește tot, se renivelează, se reîntărește stratul-suport 

și după aceea se trage din nou un strat de rezistență. Când facem bine, atunci când vindem și ne 

evaluăm cu 3 euro/mp la vânzare terenuri, de valoare cel puțin asemănătoare, sau când facem 150 

euro/mp teren pentru achiziție? Cum am spus, noi întotdeauna achiziționăm foarte scump și 

vindem foarte ieftin sau pe nimic. Ăla a fost chiar râsul lumii. Să pui 3 euro/mp valoarea. Am 

dreptate sau nu? Bine, mulțumesc.  

Dl. consilier Papuc:  - Aveți dreptate. Acolo era concesiune și aici e cumpărare, 

celălalt era arabil  și acesta e intravilan. În rest, aveți dreptate.  

 Dl. consilier Pescar: -  Nu, nu, valoarea  terenului, e valoarea terenului.  

 Dl. consilier Papuc: - Dar e arabil. Arabil nu-i tot una cu intravilan.  

Dl. consilier Pescar: - Din arabil îl transformi în intravilan, fără probleme. 

Dl. consilier Papuc:  - Deocamdată, pe carte funciară discutăm.  

Dl. consilier Kelemen: - Din întâmplare, ieri am avut comisii reunite – comisia de 

buget și comisia juridică. Am fost prezenți cam 10 consilieri. Și vreau doar așa pe scurt să atrag 

atenția că acolo un stimat coleg a zis că da, prețul este real, asta fiind dl. Pescar. Doar vreau să 

atrag puțin atenția asupra absurdității realităților în care trăim.   

Dl. consilier Pescar: - Foarte de acord, am zis că ăla e prețul real, dar am zis că 

celălalt nu este prețul real, sub 3 euro pe mp. Am făcut o comparație.  

Dl. consilier Papuc:  - Haideți, vă rog.  Prețul e corect. 

Vă rog, dl. director.   

   Dl. director Crăciun: - Dau citire materialului așa cum a fost el promovat de către 

primarul municipiului Târgu Mureș și o să citesc articolul 1..articolul 2. 

  Art. 2. Se aprobă rectificarea bugetului local al Unității Administrativ Teritoriale - 

Municipiul Târgu Mureş pe anul 2023, în sumă de 924.211.174,00 lei la partea de venituri și în 

sumă de 948.300.000,00 lei la partea de cheltuieli, conform Anexei nr. 1, respectiv pe secțiunea 

de funcționare în sumă de 443.410.000,00 lei – Anexa nr. 1/SF și secțiunea de dezvoltare în sumă 

de 480.801.174,00 lei la partea de venituri și în sumă de 504.890.000,00 lei la partea de cheltuieli, 

conform – Anexa nr. 1/SD. 

Vă rog să votați, varianta este variantă inițială, amendamentele, dacă această variantă 

trece nu vom mai vota amendamentele. Deci este varianta inițială. 

Cine este pentru? – 1 vot (dl. Kiss) 

Cine este împotrivă? – 12 voturi  

Cine se abține? – 5 voturi (dl. Pápai, dl. György, dl. Maior, dl. Moldovan, dl. Șarlea) 

(Nu a votat dl. Tamási, dl. Papuc, dl. Pui ) 

Hotărârea inițială nu a trecut, 12 voturi împotrivă. 

Dl. consilier Tamási: -  Procedural, mai bine nu particip la vot decât să cer pe domnul 

director ca să mă atenționeze la fiecare rând care eu sunt afectat și vă rog să fie consemnat. 

Dl. director Crăciun: - Eventual spun liniile la care nu puteți participa. 

Dl. consilier Tamási: -  Bine, mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Bun. Vă rog, varianta inițială nu a trecut, vă rog. 

Dl. director Crăciun: - Numărul 1 cel cu diminuarea sumei de 170 mii de lei de la 

partea de subvenții pentru aviație civilă, așa este în buget, este vorba despre ajutorul de stat 

pentru......și alocarea lor la obiecte de inventar pentru Gimnaziul Bălcescu pentru dotarea 

cabinetelor  alternative educaționale Waldorf ,vă rog frumos să votați. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  
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(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui) 

Amendamentul a trecut cu 19 voturi. 

Dl. director Crăciun: - Este suplimentarea poziției 493 din anexa 2.4 în poziția cu 

achiziție teren pentru bază transport local, suplimentarea cu 9 milioane de lei credite de 

angajament. La vot vă rog. 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? – 2 voturi (dl. Kiss, dl. Pescar) 

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pápai, dl. Pui) 

Amendamentul a trecut cu 15 voturi. 

Dl. director Crăciun: - A trecut. O să dau citire variantei propunerii de rectificare a 

bugetului local cu amendamentele votate. 

Art. 2. Se aprobă rectificarea bugetului local al Unității Administrativ Teritoriale - 

Municipiul Târgu Mureş pe anul 2023, în sumă de 924.211.174,00 lei la partea de venituri și în 

sumă de 948.300.000,00 lei la partea de cheltuieli, conform Anexei nr. 1, respectiv pe secțiunea 

de funcționare în sumă de 443.410.000,00 lei – Anexa nr. 1/SF și secțiunea de dezvoltare în sumă 

de 480.801.174,00 lei la partea de venituri și în sumă de 504.890.000,00 lei la partea de cheltuieli, 

conform – Anexa nr. 1/SD. 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? – 1 vot (dl. Pescar) 

Cine se abține? – 2 vot (dl. Pápai, dl. Kiss ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui) 

Dl. director Crăciun: - Dau citire pe linii. 

Linia 1 Total venituri- Buget aprobat 905,107,174 lei ; Influențe 19,104,000 ; Buget rectificat  

924,211,174  lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 4 voturi (dl. Mureșan, dl. Pescar, dl. Kiss) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Pápai ) 

Linia 4 Venituri fiscale -Buget aprobat 424,102,881 lei ; Influențe 6,434,330 lei ;Buget rectificat 

430,537,211 lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 4 voturi (dl. Mureșan, dl. Pescar, dl. Kiss, dl. Pápai ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui) 

Linia 66 Vărsăminte din veniturile și/sau disponibilitațile - Buget aprobat 0 lei;  Influențe 

5,000,000 lei ;Buget rectificat 5,000,000 lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Pescar, dl. Pápai, Szabo P.) 

Linia 72 Subvenții- Buget aprobat 431,100,498 lei ;Influențe 7,669,670 lei; Buget rectificat 

438,770,168 lei; 

Cine este pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 3 vot (dl. Pápai, dl. Mureșan, dl. Kiss ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, Szabo P., Szabo A.) 

Linia 94 Total cheltuieli- Buget aprobat 929,196,000 lei; Influențe 19,104,000 lei; Buget rectificat 

948,300,000 lei; 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Kiss ) 
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(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui,  dl. Pápai.) 

Linia 97 Titlul ii bunuri și servicii Buget aprobat 203,680,000 lei Influențe 3,318,000 lei Buget 

rectificat 206,998,000 lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Kiss ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Pápai, dl. Szabo P) 

Linia 100 Titlul IV Subventii- Buget aprobat 30,911,000 lei; Influențe 1,330,000 lei ;Buget 

rectificat 32,241,000 lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan,) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Pápai, dl. Szabo P, dl. Pescar) 

Linia 116 Proiecte cu finantare din fonduri externe nerambursabile- Buget aprobat 382,118,000 

lei; Influențe 1,683,000 lei; Buget rectificat 383,801,000 lei; 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Pápai,) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Szabo P) 

Linia 124 Titlul X alte cheltuieli -Buget aprobat 31,635,000 lei; Influențe 50,000 lei; Buget 

rectificat 31,685,000 lei; 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot ( dl. Mureșan ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Szabo P, dl. Pápai) 

Linia 132 Titlul XII proiecte cu finantare-Buget aprobat 2,813,000 lei ; Influențe 475,000 lei ; 

Buget rectificat 3,288,000 lei; 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui ,dl. Pescar, dl. Pápai) 

Linia 135 Titlul XIII proiecte cu finantare Buget aprobat 4,256,000 lei ;Influențe 9,529,000 lei; 

Buget rectificat 13,785,000 lei; 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Szabo P., dl. Pápai) 

Linia 138 Cheltuieli de capital -Buget aprobat 101,297,000 lei; Influențe 2,719,000 lei; Buget 

rectificat 104,016,000 lei; 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui , dl. Szabo P., dl. Szabo A., dl. Pápai) 

Linia 148 Autorități publice și actiuni externe -Buget aprobat 51,171,000 lei; Influențe 132,000 

lei; Buget rectificat 51,303,000 lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Pápai, dl. Jakab I., Szabo P.) 

Linia 171 Alte servicii publice generale -Buget aprobat 19,522,000 lei; Influențe 125,000 lei; 

Buget rectificat 19,647,000 lei; 

Cine este pentru? – 15 voturi  
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Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Kiss ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Szabo P., dl. Pápai, dl. Pui) 

Linia 185 Servicii publice comunitare de evidență a persoanelor-Buget aprobat 5,002,000 lei; 

Influențe 125,000 lei; Buget rectificat 5,127,000 lei; 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Szabo P., dl. Pápai, dl. Pui) 

Linia 194 Ordine publică și siguranță națională -Buget aprobat 20,603,000 lei; Influențe 300,000 

lei; Buget rectificat 20,903,000 lei; 

Cine este pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Szabo P., dl. Pui; dl. Pápai, dl. Pescar, Jakab I.) 

Linia 209??? Ordine publică- Buget aprobat 18,256,000 lei; Influențe 250,000 lei;Buget rectificat 

18,506,000 lei ;              

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Pápai ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Szabo P. 

Linia 210 Protectie civila si protectia contra incendiilor Buget aprobat 2,347,000 lei Influențe 

50,000 lei Buget rectificat 2,397,000 lei 

Cine este pentru? – 12 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Szabo P., Szabo A., dl. Maior , dl. Moldovan, dl. 

Pápai, dl. Tamási  ) 

Dl. director Crăciun: - La următoarea linie dl Tamási să nu votați. 

Linia 212 Invățământ -Buget aprobat 138,982,000 lei; Influențe 11,828,000 lei; Buget rectificat 

150,810,000 lei; 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Pápai ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui ,dl. Pescar, dl. Tamási,) 

Linia 245 Sănătate - Buget aprobat  9,430,000 lei ;Influențe 370,000 lei ;Buget rectificat  9,800,000 

lei 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (dl. Mureșan) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui ,dl. Pescar, dl. Pápai, Szabo P. ) 

Linia 257 Servicii de sanatate publica- Buget aprobat  8,428,000 lei; Influențe 370,000 lei; Buget 

rectificat  8,798,000 lei; 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (dl. Pápai, dl. Mureșan) 

(Nu a votat dl. Papuc ,dl. Pui dl. Pescar) 

Linia 260 Cultura, recreere si religie- Buget aprobat 71,546,000 lei; Influențe 986,000 lei; Buget 

rectificat 72,532,000 lei; 

Cine este pentru? – 13 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 3 voturi (dl. Pápai, dl. Mureșan, dl. Kiss) 
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(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, dl. Pescar, Szabo P., Szabo A.) 

Linia 284 Intretinere gradini publice, parcuri, zone verzi baze sportive si de agrement Buget 

aprobat   27,061,000 lei  Influențe 601,000 lei Buget rectificat 27,662,000 lei 

Cine este pentru? – 13 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Kiss) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui ,Szabo P., Szabo A., dl. Maior, dl. Pápai  ) 

Linia 286 Alte servicii în domeniile culturii, recreerii si religiei -Buget aprobat 2,582,000 lei 

Influențe; 325,000 lei; Buget rectificat 2,907,000 lei; 

Cine este pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 3 voturi (dl. Mureșan, dl. Kiss, dl. Pápai  ) 

(Nu a votat dl. Papuc, dl. Pui, Szabo P., dl. Pescar) 

Linia 287  buget  60,387,000  influențe -52,000   60,335,000. La vot. 

Cine este pentru? - 15 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? – 2 voturi (Kiss Z., Papai L.) 

   (Nu au votat d-nii Pescar, Papuc,  Pui, Szabo P.) 

Linia 308   buget  6,205,00  influențe  168,000   buget rectificat   6,373,000 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? –  

(Nu au votat d-nii  Pescar, Papuc, Pui, Szabo P.) 

Linia 315     buget 21,415,00  influențe -220,000  buget rectificat 21,195,000 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? –  

(Nu au votat d-nii Pescar, Papuc,  Pui, Gyorgy A., Szabo P.) 

Linia 317    buget  164,060,000  influențe  1,873,000  buget rectificat  165,933,000 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 344   buget  13,176,000     influențe 800,000   buget rectificat   13,976,000. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? –  

(Nu au votat d-nii  Pescar, Papuc, Pui) 

Linia 345  buget 86,134,000  influențe  1,073,000   buget rectificat    87,207,000 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii   Papuc,  Pui, Szabo P., Papai L.) 

Linia  346    buget   49,459,000  influențe   1,300,000   buget  rectificat 50,759,000 

Cine este pentru? – 15 voturi   

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii  Pescar,  Papuc,  Pui, Szabo P.) 
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Linia 362    buget 44,474,000   influențe   1,300,000  buget rectificat 45,774,000 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține?  

(Nu au votat d-nii  Pescar, Maior C., Papuc, Pui) 

Linia 370    buget 340,131,000   influențe 2,242,000   buget rectificat 342,373,000 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Kiss Z.,  Pescar R.) 

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii  Papuc,  Pui, Szabo P.) 

Linia 397     buget  236,771,000  influențe  475,000  buget rectificat 237,246,000 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 1 vot (Kiss Z.) 

(Nu au votat d-nii dl. Pescar dl. Papuc, dl. Pui, ) 

Linia 398    buget 64,798,000    influențe 437,000  buget rectificat  65,235,000 

Cine este pentru? - 17  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? –  

(Nu au votat d-nii Pescar, Papuc,  Pui, Szabo P.) 

Linia 402   buget 500,000  influențe 1,330,000  buget rectificat 1,830,000 

Cine este pentru? - 15 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii consilieri Papuc S., Pui S., Maior C., Moldovan C.) 

Art. 3. Se aprobă detalierea cheltuielilor bugetului local al Unității Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, conform Anexei nr. 2. 

Cine este pentru? - 17  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? –  

(Nu au votat d-nii consilieri Papuc S., Pui S., Kiss Z.) 

Art. 4.   Se aprobă cheltuielile privind reparațiile curente ale bugetului local al Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, în sumă de 65.889.000,00 lei – 

credite bugetare, respectiv 10.325.000,00 lei - credite de angajament multianuale, conform Anexei 

nr. 2/1, pe fiecare capitol și subcapitol bugetar. 

Cine este pentru? - 14  voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi (Papai L., Pescar R.) 

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii consilieri Papuc S., Pui S.) 

Art. 5.  Se aprobă bugetul pentru Activități Culturale, Sportive şi Tineret a Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș, pe anul 2023, în sumă de 28.145.011,00 lei, 

conform Anexei nr. 2/2. 

Cine este pentru? - 15  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 2 voturi 

(Nu au votat d-nii consilieri Tamasi Z., Papuc S., Pui S.) 
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Art. 6. Se aprobă proiectele din fonduri externe nerambursabile ale Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș finanțate din bugetul local, pe anul 2023 în 

sumă de 383.801.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 53.634.000,00 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/3. 

Cine este pentru? - 18  voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? –  

Art. 7. Se aprobă programul de investiții publice, finanțate din bugetul local al 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, în sumă de 

104.016.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 194.402.000,00 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/4. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

                   Cine se abține? – 

(Nu au votat d-nii consilieri Papai L, Papuc S., Pui S.) 

Art. 8.  Se aprobă proiectele de investiții din fondurile Planului Național de Redresare și 

Reziliență ale Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, în sumă 

de 17.073.000,00 lei – credite bugetare, respectiv 145.858.000,00 lei – credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/5. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

                   Cine se abține? – 2 voturi (Papai L., Pescar R.) 

                   (Nu au votat d-nii  Papuc S.,  Pui S.) 

Art. 9.  Se aprobă bugetul activităților și instituțiilor finanțate integral sau parțial din 

venituri proprii al Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, în 

sumă de 40.999.000,00 lei, conform Anexelor nr. 3 și 4, respectiv pe secțiuni conform Anexelor 

nr. 3/SF și 3/SD. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Mureșan A.) 

                   Cine se abține? – 1 vot (Papai L.) 

                   (Nu au votat d-nii  Papuc S.,  Pui S.) 

 Art. 10. Cu aducerea la îndeplinire a prevederilor prezentei hotărâri se încredințează 

Executivul Municipiului Târgu Mureș prin Direcția Economică. 

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

                   Cine se abține? – 

                   (Nu au votat d-nii  Papuc S.,  Pui S.) 

Art. 1.   Se aprobă validarea Dispoziției de Primar nr. 353 din 06.03.2023 referitoare la 

modificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023 

și rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pentru 

anul 2023, conform Anexelor nr. A, 1, 1/SF, 1/SD, 2, 2/1, 2/2, 2/3, 2/4, 2/5, 3, 3/SF, 3/SD și 4 care 

fac parte integrantă din prezenta hotărâre. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? -  

                   Cine se abține? – 2 voturi (Papai L., Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii  Papuc S.,  Pui S., Tamasi Z.) 

Art. 11.    În conformitate cu prevederile art. 252 alin. (1) lit. ”c” și ale art. 255 din 

O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ precum și ale art. 3 alin. (1) din Legea nr. 
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554/2004, privind contenciosul administrativ, prezenta Hotărâre se înaintează Prefectului Județului 

Mureș pentru exercitarea controlului de legalitate. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? -  

                   Cine se abține? – 

                   Art. 12.   Prezenta hotărâre se comunică  tuturor direcțiilor/serviciilor 

publice/unităților subordonate. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? -  

                    Cine se abține? – 

Supun la vot hotărârea în integralitate.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? – 3 voturi (Kiss Z., Pescar R., Papai L.) 

(Nu au votat d-nii   Papuc S.,  Pui S., Tamasi Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru și 2 voturi abținere. 

 

Diverse 

 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Maior, vă rog. 

Dl. consilier Maior: -  Am rugămintea ca în regim de urgență să fie refăcute străzile 

care au fost incluse în cei 1 milion 300 mii lei pentru că ele sunt în garanție, deci încă nu le-a 

expirat garanția. Vreau să fiu chemat la fiecare piatră care se pune, să văd cum fac lucrul ăsta. 

Aștept să fiu informat în minim 10 zile, sunt disponibil, vin la primărie oricând. 

Strada Mureșeni, ați balastat strada Mureșeni în timp ce sau după ce ați făcut o licitație, 

vreau să mi se aducă la cunoștință care a fost baza legală, încă n-am primit baza legală, nu povești 

și pe ce bază s-a plătit 100 mii lei, strada este încă în garanție, cel puțin bunul simț să meargă 

domnul director Gedo, nu-l mai trimite domnul primar că din câte am înțeles n-a fost informat, 

deci domnul Gedo să meargă și să verifice strada dintr-un cap în altul.100 mii lei. 

Strada Cetinei, 100 mii lei balastarea, 100 mii lei, 20 mii euro, vă dați seama cât plătim 

noi pentru o balastare? Noi suntem orașul balastărilor. În cazul în care strada Cetinei, licitație 900 

mii lei, pe investiții de la A la Z și noi plătim 100 mii de lei. Repet, aștept ca în 10 zile toate străzile 

să fie refăcute pentru că sunt în garanție și aștept baza legală la licitațiile care  

au fost. 

Vreau să le aduc la cunoștință domnilor directori și domnului director economic că 

există lucrări efectuate la ora actuală și care încă nu au fost plătite pentru că doar astăzi s-a votat 

bugetul. Vreau să fie foarte atenți pentru că eu nu am votat bugetul astăzi ca să se plătească lucrări 

efectuate fără buget. Noi toți am votat astăzi ca să se efectueze plăți pentru lucrările ce se vor 

efectua de acum încolo. De asta rog pe domnul director economic să verifice și domnului director 

să mă informeze. 

Am înțeles că voi primi o adresă de la domnul Popistan, am înțeles că acum domnul 

Popistan e mare director în primărie, nu mai este director adjunct, el depășește și primarul și...da, 

în acea adresă mi s-a spus că nu pot participa la comisii. N-am cerut să particip, am cerut să fiu 

chemat să asist și dacă am ceva de spus nu voi spune acolo pentru că nu am cum, dar vreau să 

particip la orice comisie pe care o face acest director și ceilalți directori și la toate lucrările pe care 

le faceți în primărie. Mulțumesc mult, repet, de aici încolo discuția o să o am cu directorii. 

Mulțumesc , o zi bună. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și eu , domnul Kiss și după aceea domnul Moldovan. 

Dl. consilier Kiss: -  Domnul președinte, revin la subiectul discutat anterior cu achiziția 

faimosului teren bugetat la 4 milioane și achiziționat în baza unui raport de evaluare mărit cu 200% 
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după nici 2 luni. Cum de nu a ajuns acest raport de evaluare în mapele consilierilor sau măcar să 

fi fost comunicat, că cel puțin de la direcția relații cu consilierii sau serviciul relații cu consilierii 

spuneau că nu au văzut raportul de evaluare. Cum putem noi aproba o astfel de achiziție mărită cu 

un procent de 200% fără să avem raportul de evaluare? Că poate într-adevăr e corect, poate și 

aștept răspuns în scris, data sau măcar să mi se comunice, o să vedem când a fost întocmit raportul 

de evaluare și de ce nu s-a comunicat consilierilor. 

Dl. consilier Papuc: -  Va fi comunicat evident. 

Dl. consilier Kiss: -  Nu, ascultați, nu putem noi să votăm și ni se va comunica, asta 

știți cum este? Hai cumpără-ți o casă apoi să vezi tu cât costă. 

Dl. consilier Papuc: -  Încă n-am aprobat cumpărarea. 

Dl. consilier Kiss: -  Noi am aprobat un buget. 

Dl. consilier Papuc: -  Da dar n-am aprobat cumpărarea. 

Dl. consilier Kiss: -  În baza unui raport de evaluare care nu a fost comunicat. 

Dl. consilier Papuc: -  Știu dar n-am aprobat cumpărarea, avem încă doi pași până la 

cumpărarea efectivă, două hotărâri de consiliu. 

Dl. consilier Kiss: -  A fost sau nu a fost comunicat? Când există un raport de evaluare 

știm despre ce vorbesc, deja totul a fost făcut în spatele ușilor închise și urmează numai cineva să 

bifeze și e ok. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Moldovan, vă rog. 

Dl. consilier Moldovan: -  Mulțumesc domnule președinte, stimați colegi, după cum 

bine știți avem trei blocuri ANL finalizate de către constructori din anul 2022..și întrebarea mea 

estre adresată Direcției tehnice de la care și aștept un răspuns. Care este explicația că aceste blocuri 

ANL încă nu sunt repartizate noilor chiriași, o listă care așteaptă, o listă de așteptare lungă și care 

este motivul pentru care în acest moment încă aceste trei blocuri nu sunt repartizate chiriașilor. 

Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Mulțumesc și eu , dacă nu mai sunt luări de poziție declar închisă 

ședința, da domnul Maior, scurt. 

Miercuri sau joi o să vă informez de un lucru pe care vi l-am spus acum 2 luni de zile, 

privitor la o hotărâre de consiliu sau mai multe hotărâri de consiliu pe care le-am luat și erau ilegale. 

Deci, miercuri sau joi o să va fac în scris la fiecare consilier ca să vedeți că aproximativ 20 și ceva 

de hotărâri au fost ilegal semnate. E o surpriză care v-o fac, pe bază legală ca să nu ziceți că v-am 

mințit. Repet, aștept de la directorii din primărie.. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, declar închisă ședința de astăzi 21 martie 2023. 

Mulțumesc, la revedere, o zi bună în continuare. 

 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă ____________________ 

 

Secretar General al Municipiului Târgu Mureş ____________________ 

                                   Bordi Kinga 

 

 

 

 


